
Antsla Vallavolikogu

P R O T O K O L L

Antsla Gümnaasium 29. märts 2016 nr 3

Algus kell 14.00, lõpp kell 16.00

Istungi juhataja: volikogu esimees Kurmet Müürsepp
Protokollija: sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 9 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
Istungil mitteosalemisest olid teatanud Jaanus Kala ja Kaia Pruuli
Istungil ei osalenud Rando Treimuth
Istungil viibis volikogu liige Kalle Nurk, aga ei osalenud volikogu töös

Istungi juhataja tegi ettepaneku, vahetada 1 päevakorrapunkt ja 2 päevakorrapunkt omavahel ära,
kuna Rõuge Noortevolikogu esindaja peab kohe peale ettekannet ära minema.

Istungi juhataja pani hääletusele väljasaadetud päevakorra koos muudatusettepanekuga.
Poolt hääletas 9 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

PÄEVAKORD:

1. Valimisea langetamisega seotud Erasmus + programmi raames läbiviidud noorteprojekti 
tutvustus. 
     Ettekandja: Rõuge Noortevolikogu esindaja
2. Ülevaade politsei tööst 2015. aastal Antsla vallas ja Võru maakonnas.

Ettekandja: Võru politseijaoskonna esindaja
3. Antsla valla teehoiukava aastateks 2016-2017 kinnitamine.

Ettekandja: Enn Vasar, ehitus- ja keskkonnaspetsialist
Kaasettekandja: Kurmet Müürsepp, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

4. Haldusterritoriaalse korralduse muutmise üle läbirääkimiste alustamisest keeldumine
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, volikogu esimees

5. Lastekaitseseadusega, sotsiaalhoolekande seadusega ja riigilõivuseadusega kohaliku 
omavalitsuse üksuse pädevusse antud ülesannete delegeerimine

Ettekandja: Tiina Vares, vallasekretär
6. Loa andmine riigihanke väljakuulutamiseks ja varalise kohustuse võtmiseks

Ettekandja: Avo Kirsbaum, majandusspetsialist
7. Esmatasandi tervisekeskuse rajamine Antslasse.

Ettekandja: Avo Kirsabum, majandusspetsialist
8. Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla vallas Tsooru külas asuva „Seedermänni” 
maaüksuse munitsipaalomandisse andmiseks.

Ettekandja: Ester Hommik, maakorraldaja
9. Informatsioon reservfondi suunamisest.

Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
10. Muud küsimused



1. Valimisea langetamisega seotud Erasmus + programmi raames läbiviidud 
noorteprojekti tutvustus

Ettekandega esines Rõuge Noortevolikogu esindaja Joanna Kurvits.
Rõuge Noortevolikogu viis läbi Erasmus + noorte algatusprojekti, mis toimus koostöös Malta 
noortega. Projekti rahastas EL Erasmus + fondi kaudu. Projekt kestis 2015. aasta maist 2016. 
aasta märtsini. Projekti eesmärk oli valimisea langetamine kohalikul tasandil- noorte ja 
otsustajate ettevalmistamine muutusteks (materjal antud protokolli lisana).
Küsimusi esitasid Tiit Tõnts, Kaire Uiboleht ja Kurmet Müürsepp.
Küsimustele vastas Joanna Kurvits.

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

2.  Ülevaade politsei tööst 2015. aastal Antsla vallas ja Võru maakonnas

Ettekandega esines Võru politseijaoskonna juht Madis Soekarusk. 
Võrmaal on neli kuriteo liiki tõusutrendis:
- isikuvastased kuriteod;
- narkokuritegevus;
- liikluskuriteod (nt kriminaalkuriteoks loetakse see, kui juht tabatakse aasta jooksul 3 korda 
ilma juhiloata sõitmas või kui juhil on alkoholi joove üle lubatud piiri) ;
- avalik usaldus (võltsimised).
Antsla vallas oli 2015. a probleemiks:
- joobes juhte (15 isikut);
- lubadeta juhte (3 isikut, karistati kriminaalkorras);
- salajasi vargusi (8 juhtumit);
- kehalisi väärkohtlemisi (4 juhtumit);
- ähvardamisi (3 juhtumit).
Antsla linna piirkonnas oli 2015. a  samad probleemid nagu valla piirkonnas lisandus 
arvutikelmus (teise isiku pangakaardiga tehti tehinguid).
- joobes juhte (5 isikut);
- salajasi vargusi 1 juhtum;
- kehalisi väärkohtlemisi (7 juhtumit).
Võrumaal ei saa rahule jääda liiklusolukorraga, 2015. aastal registreeriti 42 liiklusõnnetust 
inimkannatanutega, hukkus 2 inimest.

Võru politseijaoskonna juht Madis Soekarusk tutvustas erinevate kuritegude ja väljakutsete 
statistikat.

2016. aasta märksõnadeks on narkokuritegevuse vastane tegevus, avalikus kohas 
vägivallakuritegude avastamine ja ära hoidmine, koostöös kohalike omavalitsustega lähisuhte 
vägivallaga tegelemine, alkoholi müügikohtade kontroll, suurürituse (Hauka Laat) 
korraldamine.

Küsimusi esitasid Üllar Salumets, Kurmet Müürsepp ja Üllar Ahi.
Küsimustele vastas Madis Soekarusk.

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

3. Antsla valla teehoiukava aastateks 2016-2017 kinnitamine I lugemine

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum. 
2016. a kevadel algab Antsla-Kobela kergliiklustee ehitamine. Lepingud on juba sõlmitud või 
sõlmimisel. Kergliiklustee ehituse maksumus koos järelvalvega on 620 000 eurot.



Volikogu liige Üllar Ahi küsis, kes teostab järelvalvet?
Avo Kirsbaum vastas, et järelvalvet teostab OÜ Korbovek. Tööde lõpetamise tähtaeg on 
30.10.2016. a.

Kaasettekandja Kurmet Müürsepp lisas, et eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul arutati 
määruse eelnõud, aga tekkis küsimusi, mis vajavad veel arutamist. Sellepärast on täna 
teehoiukava I lugemisel.
Komisjon kiitis heaks ettevalmistustööd ja tööd, mis on seotud Antsla-Kobela kergliiklusteega 
ja ka teiste teede osas tehtud eeltööd.  

Muudatusettepanekud esitada 8.04.2016. a, kella 12.00 meiliaadressile helle@antsla.ee.

Volikogu liige Kaire Uiboleht küsis, miks suunatakse teede rahast 30% linna ja 33% valda? 
Elanike arvu aluseks võttes on see proportsioonis, aga ikkagi, miks nii palju raha linna? 
Majandusspetsialist vastas, et suurem rahva arv linnas on üks põhjus, teine see, et linna tänavad
kas pinnatakse või asfalteeritakse, mis on kallim töö, kui kruusa vedu maa teedele. 
Hooldustöödeks ette nähtud vahendid lähevad 100%-liselt maale.

Üllar Salumets küsis samuti, kas vald ei ole mõelnud maal elavate inimeste teeolusid 
parandada, kuna kehtima hakanud ülevallaline prügiveo korraldus nõuab, et teed oleksid 
läbitavad. Toimus arutelu erinevate võimaluste üle, sealhulgas et prügiveo korda on võimalik 
edasi lükata.

Volikogu liige Tiit Tõnts ütles, et inimestel on võimalik taotleda Hajaasustuse programmist 
vahendeid juurdepääsutee korda tegemiseks. Hea tee on vajalik nii prügiveo auto, kui ka 
päästeameti auto juurdepääsuks.

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

4. Haldusterritoriaalse korralduse muutmise üle läbirääkimiste alustamisest keeldumine 

Ettekandega esines volikogu esimees Kurmet Müürsepp.
Meremäe valla ettepanek on moodustada Võrumaal üks omavalitsusüksus olemasolevate 
omavalitsusüksuste baasil. Antsla Vallavolikogu liikmed olid 2 volikogu tagasi seda meelt, et 
Antsla eelistus ei ole ühe suure Võrumaa omavalitsusüksuse moodustamine.
Sellepärast on tänase otsuse eelnõu sisuks Merema Vallavolikogule äraütlemine. 

Toimus arutelu. 

Volikogu liikmed otsuse eelnõu muutmiseks ettepanekuid ei teinud. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Haldusterritoriaalse korralduse muutmise üle 
läbirääkimiste alustamisest keeldumine”.
Poolt hääletas 9 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Haldusterritoriaalse korralduse muutmise üle 
läbirääkimiste alustamisest keeldumine” otsusena nr 12.

5. Lastekaitseseadusega, sotsiaalhoolekande seadusega ja riigilõivuseadusega kohaliku 
omavalitsuse üksuse pädevusse antud ülesannete delegeerimine

Ettekandega esines vallasekretär Tiina Vares. 



Küsimuse esitas Üllar Salumets. 
Küsimusele vastas ettekandja Tiina Vares.

Volikogu liikmed määruse eelnõu muutmiseks ettepanekuid ei teinud. 

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Lastekaitseseadusega, sotsiaalhoolekande 
seadusega ja riigilõivuseadusega kohaliku omavalitsuse üksuse pädevusse antud ülesannete 
delegeerimine”.
Poolt hääletas 8 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Lastekaitseseadusega, sotsiaalhoolekande seadusega ja
riigilõivuseadusega kohaliku omavalitsuse üksuse pädevusse antud ülesannete delegeerimine” 
määrusena nr 7.

6. Loa andmine riigihanke väljakuulutamiseks ja varalise kohustuse võtmiseks

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum. 
Antsla Vallavalitsus palub Antsla Vallavolikogult luba riigihanke „Sõiduauto kapitalirent” 
väljakuulutamiseks ja seoses sellega rahaliste kohustuste võtmiseks kuni 25 000 eurot 
eelarveaastateks 2016-2021. 
Vallavalitsuse vana auto müüdi enampakkumise korras 2500 euro eest, see summa on 
planeeritud kasutada uue auto sissemakseks. 

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Loa andmine riigihanke väljakuulutamiseks ja 
varalise kohustuse võtmiseks”.
Poolt hääletas 8 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Loa andmine riigihanke väljakuulutamiseks ja varalise 
kohustuse võtmiseks” otsusena nr 13.

7.  Esmatasandi tervisekeskuse rajamine Antslasse

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum.
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku osaleda taotlejana Tervise- ja tööministri poolt välja 
kuulutatud projektis „Esmatasandi tervisekeskuste kaasajastamine”.
Koostatud on Tervisekeskuse arengukava, mis esitatakse Sotsiaalministeeriumile 
investeeringute kava lisana.
Eeltaotluse esitamise tähtaeg on 9. mai 2016. a. Vabariigi Valitsuse komisjon koguneb 
augustikuus ja hiljemalt septembrikuu lõpuks selgub, kas Antsla lisatakse investeeringute 
kavasse või mitte. Siis selgub ka millised saavad olema Antsla valla rahalised kohustused.

Küsimusi esitas volikogu liikmed Kaire Uiboleht ja Üllar Salumets.
Küsimustele vastasid majandusspetsialist ja vallavanem. 

Volikogu liikmetel ettekandjale rohkem küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Esmatasandi tervisekeskuse rajamine 
Antslasse”.
Poolt hääletas 8 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Esmatasandi tervisekeskuse rajamine Antslasse” 
otsusena nr 14.



8. Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla vallas Tsooru külas asuva 
„Seedermänni” maaüksuse munitsipaalomandisse andmiseks

Ettekandega esines maakorraldaja Ester Hommik.
Taotleda Võru maavanemalt Antsla valla munitsipaalomandisse ligikaudu 1,45 ha suurune 
„Seedermänni” maaüksus, asukohaga Antsla vald, Tsooru küla. 
Maa-ala asub Tsooru Rahvamaja vahetus naabruses. Maa-alal asuvad momendil 
lagunemisjärgus hooned.

Küsimuse esitas volikogu liige Kaire Uiboleht.
Küsimustele vastas ettekandja Ester Hommik.

Volikogu liikmetel ettekandjale rohkem küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla 
vallas Tsooru külas asuva „Seedermänni” maaüksuse munitsipaalomandisse andmiseks”.
Poolt hääletas 7 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud ja erapooletuks jäi 1 volikogu liige. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Taotluse esitamine Võru maavanemale Antsla vallas 
Tsooru külas asuva „Seedermänni” maaüksuse munitsipaalomandisse andmiseks” otsusena nr 
15.
 

9. Informatsioon reservfondi suunamisest

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk.
Antsla Vallavalitsus reservfondi suunanud ei ole. Reservfondi jääk on 15 000 eurot.

10. Muud küsimused

Volikogu esimees informeeris, et järgmine volikogu istung toimub 26. aprillil. 

Kurmet Müürsepp
volikogu esimees Helle Savi

protokollija


